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Kronika 2022 

Úvod 

Rok 2022 byl velmi náročný. Přinesl naději na ukončení pandemie koronaviru, ale i vpád 

ruských vojsk na Ukrajinu. Tento vojenský konflikt zasáhl do životů nás všech.                                                                                                                                                     

Zvedla se mohutná vlna solidarity, která se projevovala nejen finanční podporou Ukrajiny, ale 

i poskytováním pomoci ukrajinským uprchlíkům.                                                                                    

Válka na Ukrajině má i dalekosáhlé ekonomické důsledky. Energetická krize se promítla do 

cen zboží a služeb a ovlivnila růst inflace.                                                                                             

Přesto Vratislavice pokračovaly ve své cestě za příjemným a pohodlným životem našich 

obyvatel. Vše, co se v roce 2022 připravilo, změnilo, vybudovalo, opravilo a vylepšilo, se 

pokusím shrnout na následujících stránkách. 

 

Obyvatelstvo 

K 31. 12. 2022 měly Vratislavice dle statistických údajů Ministerstva vnitra 8596 obyvatel. 

Narodilo se zde 61 dětí a zemřelo 90 lidí. 354 občanů se přistěhovalo a 323 odstěhovalo. 

 

Obecní záležitosti 

Zasedání zastupitelstva 

První letošní zasedání zastupitelstva MO Liberec – Vratislavice nad Nisou se uskutečnilo ve 

středu 9. února v hlavním sále Kulturního centra VRATISLAVICE 101010. Z jednání se omluvil 

pouze jeden zastupitel, a tak bylo zastupitelstvo usnášeníschopné. Čestným hostem 

únorového jednání vratislavických zastupitelů byl primátor Liberce pan Jaroslav Zámečník, 

který v úvodu zasedání pár slovy okomentoval patnáct let příprav aktuální podoby územního 

plánu města Liberce. Následně zastupitelstvo vydání nového územního plánu doporučilo. Po 

informacích finančního výboru bylo přijato 5. rozpočtové opatření roku 2021 a zároveň 1. 

rozpočtové opatření roku letošního. Volení zástupci obce poté schválili poskytnutí provozní 

dotace Koupališti Sluníčko, z. s. na rok 2022. Dalšími projednávanými body byly prodeje 

pozemků. Zastupitelé také odhlasovali návrh dotačních programů z rozpočtu městského 

obvodu pro rok 2022. 

Druhé zasedání zastupitelstva MO Liberec - Vratislavice nad Nisou se uskutečnilo ve středu 

13. dubna v hlavním sále Kulturního centra VRATISLAVICE 101010. Zastupitelům bylo ke 

schválení předloženo 18 bodů. Představitelé obce mimo jiné projednali výroční zprávy o 
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činnosti Policie ČR a Městské policie Liberec za rok 2021, druhé rozpočtové opatření roku 

2022 nebo poskytnutí dotace na letošní rok pro vratislavické hasiče. 

Volby 

Ve dnech 23. a 24. září se uskutečnily volby do vratislavického zastupitelstva. Volebního 

práva v městském obvodu Vratislavice využilo 44,57 procenta oprávněných voličů. V 

podzimních komunálních volbách ve Vratislavicích nad Nisou zvítězili Starostové pro 

liberecký kraj, kteří získali 74,08 % hlasu a 12 mandátů v patnáctičlenném zastupitelstvu. 

Druhá skončila Svoboda a přímá demokracie s 17,64 % hlasu a dvěma zastupiteli, třetí 

Občanská demokratická strana s 8,27 % a jedním mandátem.  

Do patnáctičlenného zastupitelstva Vratislavic nad Nisou byli zvoleni: 

Lukáš Pohanka (SLK)                                                                                                                                          

Ing. Vladislav Krušina (SLK)                                                                                                               

Mgr. Libor Rygál (SLK)                                                                                                                                  

Mgr. Vladimíra Hoření (SLK)                                                                                                                                            

Ing. Jiří Mejsnar (SLK)                                                                                                                                 

MUDr. Zuzana Kofferová (SLK)                                                                                                                    

Mgr. Hana Šimková (SLK)                                                                                                                          

MUDr. Marek Bydžovský (SLK)                                                                                                                        

Ing. Zbyněk Nýdrle (SLK)                                                                                                                                  

Mgr. Michaela Janků (SLK)                                                                                                                 

MUDr. Dušan Morman (SLK)                                                                                                               

Miroslav Habel (SLK)                                                                                                                                         

Svatopluk Holata (SPD)                                                                                                                                

Kateřina Zázvorková (SPD)                                                                                                                            

Ing. Pavel Regner (ODS) 

 

Rada Městského obvodu Liberec – Vratislavice nad Nisou 

Lukáš Pohanka, starosta                                                                                                                        

Ing. Vladislav Krušina, místostarosta                                                                                                        

Mgr. Vladimíra Hoření, radní                                                                                                            

Mgr. Libor Rygál, radní                                                                                                                                    

Ing. Jiří Mejsnar, radní  

Ustavující zasedání zastupitelstva MO Liberec - Vratislavice nad Nisou poprvé v novém 

složení se uskutečnilo v pátek 21. října v hlavním sále Kulturního centra VRATISLAVICE 

101010. 
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Druhé zasedání zastupitelstva MO Liberec - Vratislavice nad Nisou se uskutečnilo v úterý    

15. listopadu v hlavním sále Kulturního centra VRATISLAVICE 101010. Zastupitelům bylo ke 

schválení předloženo 17 bodů. Představitelé obce složili své sliby a následně projednali 

například rozpočet na rok 2023, dotační programy na příští rok nebo operační plán zimní 

údržby ve Vratislavicích.  

 

Péče o obyvatelstvo 

Poradny 

Bezplatné poradny ve Vratislavicích fungují už několik let. Pracovní a profesní poradnu 

Centra Kašpar mohou zájemci navštívit jednou měsíčně. Velmi vyhledávanou právní poradnu 

taktéž (po předběžném telefonickém objednání). Nově bylo zřízeno sociální poradenství v IGI 

VRATISLAVICE. Dvakrát měsíčně jsou k dispozici odborní poradci ze spolku Déčko Liberec z. 

s., na které se mohou obrátit ti, kteří se dostali do nepříznivé životní situace týkající se 

rodiny, mezilidských vztahů, pracovního práva i ti, kteří potřebují pomoc se sociálními 

dávkami v oblasti bydlení, spotřebitelských problémů a zadluženosti. 

Média 

Pro vratislavické občany celý rok 2022 vysílalo nové internetové rádio. Podařilo se z něho 

udělat příjemného společníka pro stovky posluchačů. Rádio Vratislavice nabízelo nejen 

skvělou hudbu, ale i zprávy z Vratislavic a okolí, tipy na výlety, pozvánky na kulturní akce v KC 

VRATISLAVICE 101010 a celém regionu, knižní novinky v IGI VRATISLAVICE, informace o 

aktuálním počasí, polední menu restaurace Zámecká konírna, rozhovory se známými 

osobnostmi. Za vznikem Rádia Vratislavice stojí moderátor a dramaturg David Jelínek, 

pravidelný informační servis zajišťuje zpravodajka Věra Baumgartnerová.  

Informovanost lidí žijících ve Vratislavicích nad Nisou už mnoho let zajišťuje Vratislavický 

zpravodaj. Je to měsíčník, kterému se letos dostalo významného ocenění. V celostátní 

soutěži roku 2022 byl vyhodnocen jako nejlepší obecní periodikum v Libereckém kraji. V 

kategorii obcí s velikostí od dvou do deseti tisíc obyvatel bylo celorepublikově hodnoceno 

celkem 257 městských a obecních periodik. „Zpravodaj hodnotíme dlouhodobě jako jedno z 

nejkvalitnějších periodik, které municipality v České republice vydávají. Je na něm vidět 

opravdu velký kus práce, dlouhé hodiny ladění a důkladná práce grafika i redakce. Zpravodaj 

se po grafické stránce drží již tradičně poměrně kreativního a neotřelého vzhledu, který 

vystihuje především neobvyklá a zajímavá obálka. Vnitřní sazba je velmi profesionální, čistá, 

vzdušná, skvělá volba fontu a velmi nápadité prvky,“ zhodnotila porota. 

Snad ještě většího úspěchu dosáhl náš facebookový profil. Ve třetím ročníku soutěže Zlatý 

lajk 2022 získal cenu za druhý nejlepší obecní facebookový profil v celém Česku. Pořadatel 

soutěže ve svém hodnocení píše: „Úřad prostřednictvím Facebook stránky komunikuje již od 
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roku 2010. Kvalita komunikace se přitom kontinuálně zlepšuje. Zatímco zpočátku byla síť 

využívána spíše sporadicky, dnes se již jedná o aktivní, spolehlivý a moderně spravovaný 

komunikační kanál, který je místními obyvateli hojně sledován a využíván.“  

Do třetice je třeba zmínit, že už druhým rokem funguje služba, díky které se všichni včas 

dozví informace o aktuálních nouzových stavech, poruchách nebo odstávkách. Úřad může 

přímo občanům posílat důležitá upozornění. Vratislavický infoservis funguje i v případě 

krizových situací, kdy bezprostředně varuje lidi před nebezpečím. 

Různé 

Další výčet počinů, které usnadňují a zpříjemňují život zdejším obyvatelům. 

 V rámci prevence problémového chování psů jsme se rozhodli podílet se na projektu 

socializačních setkávání a výcviku psů. Setkání probíhala pravidelně. Cena pro obyvatele 

Vratislavic byla zvýhodněna příspěvkem MO. 

Zvonička v ulici Za Tratí byla postavena v roce 1925. O svůj zvon přišla kolem roku 1975. 

Nechali jsme vyrobit zvon nový, který jsme na konci dubna vrátili na své původní místo. 

V tomto roce jsme také věnovali pozornost také značení vratislavických ulic. Zmapovali jsme 

všechny cedule s názvy ulic v celém katastru Vratislavic. Chybějící, nevhodně umístěné nebo 

v mnoha případech poničené cedule v rozličných formátech a podobách jsme nahradili zcela 

novým značením v jednotném stylu a provedení. 

O hřbitov pečujeme celoročně. Letos jsme nainstalovali nové informační cedule. K umocnění 

dušičkové atmosféry jsme rozsvítili louče podél hlavní cesty. 

Poprvé si čtenáři mohli půjčovat knihy i během letních měsíců. V minulých letech bývala 

vratislavická knihovna o prázdninách zavřená. Letos byla knihovna k dispozici bez omezení v 

běžné provozní době. 

Vratislavické děti měly po celé prázdniny opět možnost prožívat dny plné her, dobrodružství 

a zábavy s kamarády na některém z mnoha táborů, které jsme pro ně připravili.                            

Ve spolupráci se zkušenými realizátory jsme přichystali opravdu pestrý výběr témat. 

Pobytový tábor Daniely Petrové v Českém ráji si hned začátkem července užilo více než 60 

táborníků. Příměstských táborů s rozličnou náplní pod vedením osvědčených realizátorů 

Musictime, ARA Tábory a Sportkids se postupně zúčastnilo přes 270 vratislavických dětí.  

Pořídili jsme čtyři nové přístroje k záchraně osob při život ohrožujících stavech. Jedná se o 

defibrilátor a resuscitační systém v jednom přístroji AED PLUS. Defibrilátory jsou k dispozici u 

obsluhy v sokolovně, ve Sportovním areálu Na Rozcestí, v Knihovně a spolkovém centru IGI 

VRATISLAVICE a v Kulturním centru VRATISLAVICE 101010. 

Protože se přemnožená divoká prasata pohybovala čím dál blíž obydleným oblastem, vyšly 

ve Vratislavickém zpravodaji podrobné instrukce, jak se chovat, když se člověk s divočákem 
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setká. Komunikovali jsme s vedoucím myslivců vratislavického revíru, aby shromáždil 

fundované rady a pomohl ochránit bezpečnost obyvatel. 

Vratislavice expres, služba pro vratislavické občany, funguje od roku 2015 a o jejích výhodách 

se už mnohokrát psalo. Letos se radní rozhodli, že pořídí nový vůz, který nahradí jeden 

dosluhující. 

Odpady 

Dlouhodobou prioritou vratislavického městského úřadu je čistota obce, proto věnujeme 

velkou pozornost úklidu a s ním spojené otázce odpadu. 

Dvakrát ročně, vždy na jaře a na podzim, nabízíme vratislavickým občanům možnost zdarma 

odložit odpad do velkoobjemových kontejnerů. Kontejnery byly i letos přistaveny na různých 

místech po čtyři víkendy, během kterých se opakovaně vyvážely. Seznam konkrétních lokalit 

a termínů byl s předstihem otištěn ve Vratislavickém zpravodaji.                                                                                                                     

Od dubna do listopadu nadále pokračoval bezplatný svoz bio odpadu. 

Existující stanoviště pro kontejnery byla stará a nesloužila již svému účelu. Proto jsme v rámci 

pilotního projektu oslovili studenty architektury, aby navrhli vzhledově i funkčně vyhovující 

stanoviště pro kontejnery. Po několik měsíců testovaný prototyp se osvědčil. Proto jsme v 

posledním dubnovém týdnu instalovali zbrusu nové stanoviště pro tři nádoby na komunální 

odpad o objemu 1100 l do Dlážděné ulice. Toto stanoviště jistě nezůstane jediné.  

Po několika měsících projektových příprav jsme postupně dokončili instalaci polopodzemních 

nádob na odpad. Původní stanoviště s klasickými kontejnery dlouhodobě, i přes zvýšenou 

frekvenci vývozu, nezvládala pojmout množství separovaného odpadu. Namísto dalšího 

navyšování počtu klasických 1100 l kontejnerů jsme se, v souladu s celoevropským trendem, 

rozhodli pro instalaci velkokapacitních sběrných nádob (každá pojme obsah přibližně pěti 

standardních). Umístěním nádob pod úroveň terénu jsme navíc získali místo pro vybudování 

nových parkovacích míst. Byla dokončena stanoviště na sídlišti Zámecký Vrch a v ulici Na 

Rozcestí. 

Starosta 

Pan starosta Lukáš Pohanka se v roce 2022 věnoval všem skupinám obyvatel.                                                          

Třikrát vítal nové občánky a předával jim dárkové poukazy v hodnotě 5000 korun.                                   

S dětmi z vratislavických mateřských škol se pravidelně vídá na předvánočním setkání, aby 

jim popřál krásné vánoční období a aby každému ze tří stovek našich dětí nadělil překvapení, 

tentokrát v podobě balíčku se sněhuláčími vystřihovánkami a dobrotami.                                                                                             

Předškolní děti z MŠ Lísteček i z MŠ Sídliště pasoval na školáky a obdaroval je polštářky s 

obrázky, které si děti samy nakreslily.                                                                                                                                 

Prvňáčkům, čerstvým čtenářům, na konci školního roku předal knihy „Dubánek a tajný 

vzkaz.“                                                                                                                                                           
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U příležitosti předávání vysvědčení se setkal jak s absolventy 9. tříd ZŠ, tak s maturanty ze 

Střední umělecké školy na Nové Rudě.                                                                                                                           

Mezinárodní den učitelů v pondělí 28. března oslavil spolu s pětašedesáti vyučujícími 

vratislavické základní školy. Poděkoval jim za jejich nelehkou práci a každému předal květinu. 

Senioři 

Každoročně se v této kapitole věnuji všemu, co se ve Vratislavicích nad Nisou dělá pro 

seniory a vždy je o čem psát. V roce 2022 tomu je stejně. 

Pominu-li Akademii třetího věku, o které se zmiňuji v kapitole „Kultura a veřejný život“, stále 

zbývá spousta akcí, která pro ně byla připravena. 

Každé čtvrteční odpoledne mohli navštívit Klub seniorů, který jim nabízel přátelská posezení, 

společenské hry, čtenářské besedy, řemeslné dílny a jednou měsíčně film pro pamětníky. V 

rámci Klubu vratislavických seniorů jsme také připravili sérii dvouhodinových lekcí, během 

kterých se i úplný začátečník naučí ovládat chytrý telefon nebo tablet. Účastníci získali větší 

jistotu při jeho každodenním používání. 

Za pohybem do vratislavické sokolovny se mohli vydat v pondělí, ve čtvrtek a nově také 

v pátek. 

Několikrát za rok připravila Komise komunitního plánování „Grilování pro seniory“ včetně 

pohoštění a hudby. V prosinci je pozvala na tradiční Mikulášskou besídku do velkého sálu 

Kulturního centra VRATISLAVICE 101010. Pro návštěvníky akce bylo zdarma připraveno 

drobné pohoštění a k tanci i poslechu zahrálo Duo Tandem. 

Aby měli naši senioři potřebné informace, byl pro ně ve Vratislavickém zpravodaji otištěn 

vyčerpávající přehled o možnostech stravování. 

Turistický oddíl díky finanční podpoře městského úřadu procestoval mnoho krásných míst 

nejen v naší republice, ale i v zahraničí. 

 

Hospodaření obce 

Stejně jako v minulých letech jsme vypsali dotační programy na podporu sportu, kultury a 

sociální oblasti. Zastupitelstvo Městského obvodu Liberec – Vratislavice nad Nisou na svém 

únorovém zasedání schválilo následující dotační programy pro rok 2022. 

1. Program podpory pravidelné celoroční činnosti členů veřejně prospěšných 

neziskových organizací dětí a mládeže do 18 let 

2. Program podpory celoročních aktivit organizací a organizovaných skupin 

3. Program podpory veřejně prospěšných aktivit  
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Volnočasovým zájmovým činnostem se věnuje velký počet Vratislavičanů, od těch 

nejmenších až po seniory. Velmi si vážíme práce organizací a spolků, které se jim věnují.         

Z rozpočtu městského obvodu jsme v tomto roce mezi spolky rozdělili bezmála 750 tisíc 

korun.  

Investice 

Celková výše investic v roce 2022 byla 37,9 milionů Kč. 

 Největší položky byly:            

- komunikace, chodníky, parkoviště  

- nová letní třída v základní škole 

- úpravy a vylepšení cykloareálu VAPARK (lesní traily, mobiliář) 

- vybavení dětských hřišť 

- veřejné osvětlení (ul. Májová, Za Tratí, Donská, U Tělocvičny, U Šamotky) 

- podzemní kontejnery a kontejnerová stání  

- pořízení techniky pro technické středisko  

- kamerový systém pro veřejný prostor 

 

Výstavba a úprava obce 

IGI a zámecký park 

Tuto kapitolu začnu úspěchem naší stavby Knihovny a spolkového centra IGI VRATISLAVICE, 

která byla dokončena v loňském roce. 

Stavba byla přihlášena do soutěže Stavba roku Libereckého kraje 2022 a zvítězila. A tak se ve 

čtvrtek 26. května v Kulturním centru VRATISLAVICE 101010 uskutečnil slavnostní galavečer 

předávání ocenění. V celé řadě ambiciózních a kvalitativně zajímavých projektů zaujal 

odbornou porotu právě jeden. Naše IGI VRATISLAVICE! A byl to výjimečný okamžik. Po 

mateřské školce na Nové Rudě v roce 2019 a kulturním centru v roce 2011 se tak jedná o 

třetí cenu Stavba roku Libereckého kraje pro Vratislavice za posledních 11 let. Největším 

oceněním ovšem je, že do IGI VRATISLAVICE chodí lidé rádi a zamilovali si ho stejně jako 

kulturní centrum a Mateřskou školu na Nové Rudě. 

Dalším významným úspěchem bylo, že si zahraniční porota nejprestižnější profesní 

architektonické soutěže Česká cena za architekturu vybrala z 201 přihlášených projektů 29 

finalistů, mezi nimiž byla i naše knihovna. Členové odborné poroty vybrané stavby osobně 
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navštívili a rozhodli, že Knihovna IGI Vratislavice získá čestné označení Finalista (jedna hlavní 

cena a čtyři Finalisté). 

Z hodnocení poroty vybírám krátkou citaci: „ Projekt zachraňuje stávající budovu bývalé fary 

a přeměňuje ji na nový městský komunitní prostor. Původní budova byla rozšířena, protože 

nebyla schopná pojmout všechny nové funkce. Vznikl tak funkční mix, který mohou využívat 

všichni od těch nejmladších až po nejstarší. Jakmile jsme vstoupili do knihovny, pocítili jsme 

útulnost, teplo, které z prostor vyzařovalo. Cílem architektů bylo pravděpodobně vytvořit 

intimní atmosféru pobytu mezi knihami. Jedná se o místo, kde je dobré pobýt, kde je 

příjemné trávit čas a setkávat se s ostatními.“ 

Stavbám u nás se prostě daří. Připomeňme, že v roce 2019 vyhrála tuto prestižní soutěž 

budova Mateřské školy na Nové Rudě. 

Nejen objektu IGI Vratislavice, ale celému zámeckému parku se věnuje stálá pozornost. 

V létě se nám podařilo dokončit novou venkovní terasu před prostorem hlavního knihovního 

pultu. Čtenáři si tak v přírodním prostředí mohou okamžitě vychutnat zapůjčenou knihu, ale 

také krásný pohled na zámecký park. 

Zámecký park je s IGI ideálně propojen nově vybudovanými cestami. Perkové chodníčky, 

kterými byla rozšířena stávající cestní síť, vedou přímo k nové letní terase u knihovny. 

Součástí revitalizace zámeckého parku, na které aktuálně pracujeme spolu s renomovaným 

zahradním architektem Ferdinandem Lefflerem, je i rozšíření dosavadní výsadby. 

Po 16 letech používání lávky mezi budovou úřadu a zámeckým parkem bylo nutné provést 

její rekonstrukci. Pravidelná kontrola odhalila nevyhovující stav nosné části. U rybníčku v 

zámeckém parku jsme opravili další menší lávku a dřevěné zábradlí nad chrličem. Všechny 

prvky ze dřeva jsme spravili a ošetřili ochranným nátěrem. 

Na podzim loňského roku jsme zahájili rekonstrukci plotu, který podél Tanvaldské ulice 

ohraničuje zámecký park. Bylo nutné kompletně rozebrat sloupky a kamennou podezdívku, 

která se vlivem času bortila. Zídku jsme upevnili do nových základů a znovu poskládali z 

původních kamenů. Zároveň jsme zrestaurovali kovaný plot, který byl značně zkorodovaný. 

Během jara a léta byla nainstalována opravená plotová pole a dokončeno celé ozdobné 

oplocení. 

VAPARK 

V letošním roce jsme areál rozšířili o dva nové lesní traily. Ty vznikly v přilehlém lesíku, který 

se nachází nad ulicí Tanvaldská. Cyklisté zde naleznou nové singletraily, které nesou označení 

Porsche trail a Ginzkey trail. Názvy odkazují na známé vratislavické rodáky. Tratě s 

vyznačenou obtížností červená a černá jsou určeny pro pokročilé cyklisty. Navazují tak na 

stávající modrý a červený trail, které jsou na louce. Poděkování patří organizaci Městské lesy 

Liberec, která vznik tratí umožnila. Slavnostního otevření nových trailů se v neděli 29. 5. 2022 
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zúčastnili kromě starosty Vratislavic pana Lukáše Pohanky i hvězdy MTB scény Tomáš Slavík a 

Vojtěch Bláha. Mimo vybudování nových tratí přibyl ve VAPARKu také nový mobiliář v 

podobě laviček, stojanů na kola a odpadkových košů. Dále zde byla doplněna cestní síť pro 

pěší. 

Komunikace 

Údržba, úpravy a rekonstrukce komunikací jsou nikdy nekončícím úkolem. I v roce 2022 si 

obyvatelé Vratislavic zažili několik uzavírek, ale odměnou jim byly opravené či rozšířené 

komunikace. 

Ředitelství silnic a dálnic dokončovalo opravu části Tanvaldské ulice a rekonstruovalo 

kanalizaci a vodovod v Prosečské ulici. Během druhého a třetího květnového víkendu bylo na 

úseku od sídliště Broumovská na Novou Rudu nutné položit finální vrstvu komunikace, 

protože to investor nestihl provést před příchodem zimy. Druhá uzavírka v termínu od 27. 

března do 30. června se týkala části Prosečské ulice, tedy hlavní silnice vedoucí z Jablonce 

nad Nisou do Vratislavic, kde se opravovala kanalizace. Ihned poté zde liberecký dopravní 

podnik zahájil II. etapu plánované rekonstrukce tramvajové trati do Jablonce nad Nisou. 

Lokalita v okolí hřbitova je dlouhodobě bohatě navštěvována a využívána k rozličným 

činnostem. Vedle návštěvníků hřbitova je cílem rekreačních běžců, pejskařů, turistů 

směřujících na Prosečský hřeben, cyklistů a v zimě lyžařů. Provoz na komunikaci a v jejím 

okolí se stále zvyšuje. Zejména s ohledem na zvýšení bezpečnosti v této lokalitě byla 

provedena koncepční úprava celého území mezi hřbitovem a pivovarem.  Dlouhodobě 

nepřehledný a nebezpečný úsek mezi pivovarem a mostem přes silnici I/14 byl rozšířen, 

narovnán a doplněn novým perkovým chodníkem a veřejným osvětlením. Oprava trvala 

přibližně tři měsíce. 

Během letních měsíců jsme zrekonstruovali povrchy v Donské ulici. Protože stav komunikace 

a chodníků byl opravdu špatný, vyžádal si kompletní stavební práce, tzn. výměnu obrub a 

pokládku nových asfaltových povrchů. Nainstalovali jsme také nové lampy veřejného 

osvětlení. 

U dvou obytných domů v Dlážděné ulici jsme kompletně opravili přístupové chodníky ke 

vchodům. Původní byly již ve velmi špatném stavu a poškozené byly i obrubníky. 

V tomto roce se nám povedlo celoplošně zrekonstruovat dalších 1200 metrů komunikací. Na 

několika místech jsme nejenom opravili rozbitou vozovku, ale silnici jsme rozšířili, doplnili 

nové veřejné osvětlení a vybudovali chodník. 
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Osvětlení 

V ulicích Májová, Kapraďová, Chmelařská a Pivovarská měnila společnost ČEZ od dubna 

elektrické vedení. V rámci rozsáhlé rekonstrukce rozvodů nízkého napětí byly demontovány 

betonové sloupy, na kterých bylo umístěno veřejné osvětlení, a odstraněno vrchní kabelové 

vedení o délce cca 1000 m, které nově nahradilo podzemní vedení a jednotlivé přípojky k 

rodinným domům. Při té příležitosti jsme ve zmíněných lokalitách nainstalovali nové lampy 

veřejného osvětlení.  Tři nové lampy veřejného osvětlení byly také nainstalovány podél 

zkratky mezi lesoparkem a sokolovnou a dalších šest nahradilo původní osvětlení v ulici U 

Tělocvičny. 

Letní třída 

Žákům vratislavické školy jsme zpříjemnili učení v letních měsících. Na školní zahradě mezi 

školičkou a jídelnou jsme pro ně vybudovali letní třídu. Všichni žáci si tak užijí výuku na 

čerstvém vzduchu. Nová venkovní učebna je navržena atypicky jak svým provedením, tak i 

využitím. Celá třída během výuky sedí spolu s učitelem kolem velkého centrálního kulatého 

stolu. Na konstrukci z ocelových prutů porostou popínavé rostliny a vrchní zastínění je 

řešeno závěsnou plachtou. Unikátní učebnu pod širým nebem pro Vratislavice navrhli v 

ateliéru MJÖLK ARCHITEKTI. 

Opravy 

Dětské hřiště mezi obytnými domy v ulici U Sila bylo po dvanácti letech užívání kompletně 

zrekonstruováno. Veškeré hrací prvky prošly důkladnou revizí. Vyměnili jsme všechny části, 

které byly ve špatném stavu. Dřevěné díly jsme obrousili a ošetřili ochranným nátěrem. 

V létě byla opravena fasáda vratislavického úřadu. Budova z roku 1862 prokoukla a je velmi 

reprezentativní. 

Úklid 

O Vratislavicích se ví, že jsou upravené, uklizené, čisté. Největší zásluhu na tom mají 

pracovníci technického střediska, kteří se o to celý rok starají. Často se stane, že je nutné 

uklidit i pozemky, které nám nepatří. Bylo to např. prostranství mezi Intexem a zdravotním 

střediskem. Bylo odtud odvezeno osm plných pytlů odpadků, a to i přesto, že se zde uklízí 

pravidelně. Zároveň jsme do této lokality, kde se opakovaně potýkáme s enormním 

hromaděním nepořádku, dali další koš na odpadky a majitel pozemku sem umístil cedule se 

zákazem vstupu. 

Pod mostem u zauhlovací a vodárenské věže jsme nechali odstranit obrovské množství 

nepořádku. S největší pravděpodobností zde našli útočiště před mrazem lidé bez domova, a 

tak tu vedle odpadků bylo i několik matrací a spacích pytlů. 
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Veřejný a kulturní život, školství a sport v obci 

Dění v IGI  

I tuto kapitolu zahájím akcemi, které se odehrávaly v Knihovně a spolkovém centru IGI 

VRATISLAVICE. Tento objekt se stal platformou pro veřejný život Vratislavičanů. 

Není to pouze knihovna. Vznikem nového centra získal náš městský obvod také moderní 

promítací sál s kapacitou 58 míst k sezení a čtyři místa pro handicapované. V rámci 

technického vybavení se sice nemůžeme rovnat velkým multiplexům a digitálním kinům, ale i 

tak mohou diváci zhlédnout pestrou nabídku komerčních a uměleckých filmů. 

Hejtman Libereckého kraje Martin Půta navštívil v pátek 14. ledna Vratislavice, aby si osobně 

prohlédl budovu nové Knihovny a spolkového centra IGI VRATISLAVICE. Moderním objektem 

ho provedl vratislavický starosta Lukáš Pohanka a během návštěvy hejtmana například 

seznámil s dějinami naší obce pomocí videomappingové instalace na obřím historickém 

koberci, který vévodí centrální části knihovny. 

Vratislavice se v první polovině září na tři dny staly dějištěm rodinného setkání potomků 

původních severočeských továrnických rodin Ginzkey a Liebieg. Setkání těchto rodin 

probíhají v pravidelných dvouletých intervalech na různých místech Evropy, vůbec poprvé se 

však jedno z nich uskutečnilo ve Vratislavicích, v místě rodiště Ignaze Ginzkeye, zakladatele 

kobercářského impéria z přelomu 20. století. Podoba historické části Vratislavic je dodnes 

spojená právě s aktivitami rodu Ginzkeyů. Kromě prohlídky dobových staveb vodárenské a 

zauhlovací věže, zámečku, kostela, hřbitova nebo samotného areálu továrny vzbudila 

pozitivní ohlasy zejména současná architektura reprezentovaná budovami knihovny a 

spolkového centra IGI VRATISLAVICE. 

Ve čtvrtek 17. února proběhlo slavnostní ukončení prvního semestru Akademie třetího věku 

ve Vratislavicích. Certifikát o absolvování kurzů Živá historie a Nastartujte svou paměť 

převzalo celkem 19 účastníků. Začátkem března odstartovaly nové kurzy. V nabídce byl 

tentokrát kurz – Sedm trpaslíků (nejmenší státy Evropy), kurz Nastartujte svou paměť a jeho 

pokračování Nenechte svůj mozek zahálet. Vratislavickou akademii navštěvovalo v jarním 

semestru 63 posluchačů. Třetí pokračování seniorské akademie začalo v polovině října. 

V září byl otevřen nový klub pro tvořivé děti. Pravidelná kreativní setkání pod vedením 

zkušené výtvarnice a lektorky Pavly Petrnouškové z kreativní dílny Krasohled jsou určena pro 

děti od šesti let. Jedná se o pravidelný program plný tvořivých činností.  Pro dospělé 

kreativce jsme navíc připravili jednorázové sobotní workshopy pro veřejnost. 

Naše IGI v říjnu oslavilo první narozeniny. Stihlo se toho opravdu hodně, zde je stručná 

bilance: 

- zavítalo sem 40 000 návštěvníků 
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- navýšili jsme knihovní fond na 19 554 knih 

- starali jsme se o 2 765 čtenářů 

- Akademii třetího věku úspěšně absolvovalo přes 100 účastníků 

- realizovalo se přes 120 hodin poradenské činnosti v oblasti sociální, pracovní a 

profesní 

- projekce a přednášky v kinosále navštívilo 1 674 diváků 

 

AKCE 

V průběhu celého roku se odehrávalo několik dobře známých akcí, které pro obyvatele již 

tradičně připravujeme. 

V sobotu 19. března jsme po dvou letech nucené přestávky vyzdobili hlavní sál Kulturního 

centra VRATISLAVICE 101010 a uspořádali oblíbený „BALONKOVÝ PLES“. Byl to již jedenáctý 

ročník a nenechaly si ho ujít téměř tři stovky návštěvníků. Příjemným zpestřením večera bylo 

hudební vystoupení Davida Krause, který ples zároveň moderoval.  

VELIKONOČNĚ VYZDOBENÉ VRATISLAVICE navštívila v sobotu 9. dubna asi tisícovka 

návštěvníků, aby si užila velikonoční zábavu, stánky s občerstvením i velikonoční trh 

s nabídkou regionálních produktů. 

V sobotu 30. dubna odpoledne se lesopark proměnil v ČARODĚJNICKÝ POHÁDKOVÝ LES. 

Starosta Vratislavic Lukáš Pohanka v podvečer ocenil nejzdařilejší čarodějnické kostýmy a 

originální lampiony. Následoval koncert country kapely Ferles Band a zapálení velké vatry na 

louce pod areálem VAPARK. 

Tradiční oslavu DĚTSKÉHO DNE jsme uspořádali v sobotu 28. května v zámeckém parku. 

Program se skládal z vystoupení děvčat z Akademie sportu Liberec, pohádky o Červené 

Karkulce Divadélka Koloběžka a z pohádky Čtyři dobří od Rudy Hancvencla. Svojí originální 

show pobavil diváky Zdenek Polach a jeho miminko Matýsek. Bohatý doprovodný program 

byl korunován cykloexhibicí bikerů, včetně trojnásobného mistra světa ve fourcrossu Tomáše 

Slavíka a mistra ČR v enduru Vojtěcha Bláhy.  

Dva tisíce návštěvníků si mohly vychutnat ty nejlahodnější Burgery od lokálních dodavatelů a 

zhlédnout závody špičky českých sportovních dřevorubců STIHL Timbersports Czech Cup 

2022 na prvním vratislavickém BURGER & GRILL FESTIVALU 26. června. 

 Poslední týden v červnu patřil ve Vratislavicích již tradičně kultuře pod širým nebem. Umělci 

z různých koutů Libereckého kraje přivezli divákům do atria KC VRATISLAVICE 101010 svá 

divadelní představení. VRATISLAVICKÉ KULTURNÍ LÉTO završil koncert výjimečného 
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anglického kytaristy, zpěváka a skladatele na rozmezí folku, jazzu a blues Justina Lavashe, 

který uspořádala kavárna Bez konceptu 101010. 

Přední módní návrhářka BEÁTA RAJSKÁ již po jedenácté představila svou aktuální kolekci ve 

Vratislavicích. A to hned dvakrát, 17. a 18. srpna. Středeční přehlídku jsme již tradičně 

věnovali pracovníkům složek integrovaného záchranného systému. Oba večery konferoval 

Petr Vágner. Hudebního doprovodu se na výbornou zhostili umělci Tereza Mašková a Jan 

Bendig, kteří spontánně roztančili nadšené publikum a přispěli tak k neopakovatelné 

atmosféře obou večerů. 

Zámecký park ve Vratislavicích v sobotu 20. srpna opět ožil tradičními oslavami naší obce. 

Letos už po šestadvacáté. Odpoledne pro celou rodinu nabídlo celou řadu zábavných aktivit. 

Pro děti animační program s hrochem Fajnem, několik nafukovacích skákadel, oblíbenou 

lanovku ze střechy kulturního centra, Sportimáčkův aktivity park nebo uměleckou dílnu 

Nadace Preciosa. Na své si přišli také dospělí návštěvníci, pro které jsme připravili koncerty 

liberecké kapely Těla, zpěváka a textaře Bena Cristovaa a slovenské pop-rockové skupiny No 

Name. Lidé si v parku na informačních panelech „Vratislavice budoucnosti“ mohli 

prohlédnout připravované vratislavické projekty. Během VRATISLAVICKÝCH SLAVNOSTÍ 

probíhal na beach volejbalových kurtech za základní školou turnaj Českého poháru v beach 

volejbalu a pro zájemce byly také připraveny bezplatné komentované prohlídky expozic v 

Rodném domě Ferdinanda Porsche. 

Na oblíbený FESTIVAL VÍNA LIBEREC si milovníci kvalitního vína museli počkat tři roky. Jejich 

trpělivost se vyplatila a v sobotu 3. září měli příležitost v atriu Kulturního centra 

VRATISLAVICE 101010 ochutnat ta nejlepší vína nejen z domácí produkce. Ve Vratislavicích 

se představily více jak tři desítky českých a moravských vinařů, jejichž vína jsou dlouhodobě 

vysoce hodnocena odbornou i laickou veřejností. 

V nádherném prostředí nejstarší vratislavické památky, kostele Nejsvětější Trojice, vystoupila 

16. září VĚRA MARTINOVÁ v doprovodu své kapely Meritum. Tradiční koncert na konci léta 

se konal již poosmé. 

Výročí 12 let od otevření Kulturního centra VRATISLAVICE 101010 jsme oslavili dokončením 

zbrusu nové GALERIE DESÍTKY. Ta se nachází v prostoru bývalé knihovny v areálu kulturního 

centra. Slavnostní vernisáž se konala dne 10. října a zúčastnili se jí starosta Vratislavic pan 

Lukáš Pohanka, kurátorka výstavy Paulina Skavová a kreslířka Markéta Hlinovská. Právě její 

díla byla až do konce listopadu v galerii k vidění v prosklené "window gallery". 

Poslední společenskou akcí, která završila pestrý program roku 2022, bylo ROZSVÍCENÍ 

VÁNOČNÍHO STROMEČKU. 

 

Divadla 
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Kulturní dům VRATISLAVICE 101010 v tomto roce opět přivítal celou řadu divadelních i 

hudebních umělců, jejichž následující výčet (i když nekompletní) svědčí o atraktivnosti 

vratislavické kulturní scény. 

NEJSTARŠÍ ŘEMESLO - americká komedie o ženách, které pracují do roztrhání těla                          

(V. Zawadská, Z. Slavíková, V. Gajerová) 

LÁSKA A PÁREČKY -  úspěšná francouzská komedie pyšnící se titulem „Hra Francie roku 2004“ 

(J. Révai, K. Zima, E. Čekan, K. Janečková) 

KDYŽ KOČKY NEJSOU DOMA - vynikající anglická komedie o tom, co všechno se může stát, 

když dvě sestry nenadále odjedou na společnou dovolenou a jejich muži zůstanou v Londýně 

bez dozoru (L. Vaculík, R. Štolpa) 

CAVEWOMAN - souboj pohlaví tentokrát ženskou perspektivou. 

PŮJDEŠ MI ZA SVĚDKA? - komedie o mnohdy neuvěřitelných vztazích mezi lidmi (D. 

Šinkorová, K. Zima) 

VZPOMÍNKY ZŮSTANOU -  Zlata Adamovská a Petr Štěpánek v milostném příběhu barového 

klavíristy 

CAVEMAN -  humorná one man show o rozdílech mezi muži a ženami  

 S PYDLOU V ZÁDECH -  Josef Dvořák v dnes už legendárním představení 

 KRÁLOVNY -  komedie plná upřímného humoru, ze kterého občas mrazí (V. Cibulková, J. 

Boušková) 

Talkshow Josefa Zímy a Ivanky Deváté -  večer plný historek, postřehů, vzpomínek a příběhů 

z hereckého, hudebního, spisovatelského i osobního života 

Talkshow Uršuly Klukové URŠULOVINY 

Talkshow NA SLOVÍČKO S IVO ŠMOLDASEM A VÁCLAVEM KOPTOU 

 

Koncerty 

SEBASTIAN vyrazil na jarní tour napříč republikou. Zavítal do Prahy, Brna i Vratislavic! 

Legendární mezinárodní kapela VINESONG -  hluboký hudební i spirituální zážitek  

PODKRKONOŠSKÝ SYMFONICKÝ ORCHESTR -  úspěšný odlehčený program s hudbou z 

muzikálů Noc na Karlštejně a Drákula nebo z Dvořákovy opery Rusalka 

O5 A RADEČEK  
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THE BEATLES REVIVAL + KAREL KAHOVEC 

 JAN BUDAŘ a piáno 

 ŠTEFAN MARGITA -  NA SPRÁVNÉ CESTĚ -  tenor se z operního světa poprvé vydal do světa 

šansonu 

 JAKUB SMOLÍK -  vánoční koncert 

Pěvecký sbor Aurea Rosa Univerzity 3. věku Technické univerzity v Liberci vystoupil ve 

vratislavické Kapli Vzkříšení se svým koncertem ČESKÉ VÁNOCE. 

 

Přednášky 

 JAK SE DĚLÁ ZOO -  autorské čtení bývalého dlouholetého ředitele ZOO Praha 

NA KOLE PŘES AFRIKU -  Tadeáš Šíma na sólové expedici přes Afriku od severu až na jih 

 DOBRÉ PROHRY – KDY NEÚSPĚCHY POMÁHAJÍ – motivační turné Iva Tomana 

 KARPATSKÝ OBLOUK - PĚŠKY DO BANÁTU -  cestovatelská přednáška Viktorky (Rys) 

Hlaváčkové 

 

Sport 

Po třech letech se opět konal oblíbený závod VRATISLAVICKÝ BĚHOUN založený již v roce 

1988.  

Na 28. ročník se registrovalo více než 500 běžců od malých batolat až po seniory. Do cíle 

nakonec doběhlo 474 závodníků, a to byl rekordní počet všech dosavadních ročníků. Zatímco 

nejmenší děti běhaly trasy od 50 do 300 m v areálu koupaliště Sluníčko, ty větší soupeřily na 

trasách 600 až 1800 m v jeho okolí. Junioři a dospělí se vydali na náročné trasy 5 a 10 km 

přes louky a lesy do kopců Prosečského hřebene. Absolutním vítězem běhu na 10 km o 

Pohár starosty Vratislavic nad Nisou, který je součástí závodu Vratislavický Běhoun, se stal 

Zbyšek Lhota z Eleven Run Teamu v čase 41:58 a o pouhých 12 s zaostal za rekordem trasy z 

roku 2018. Nejstarším účastníkem byl Ivan Charypar, který běžel 5 km. Do Síně slávy 

Vratislavického Běhounu 1988 - 2022 byl uveden Zbyněk Nýdrle. 

Ve vratislavickém VAPARKu se v sobotu 18. června konaly závody seriálu DĚTSKÝ MTB CUP. 

Tratě na louce opanovaly téměř dvě stovky závodníků od těch nejmenších na odrážedlech až 

po zkušené juniorské jezdce. Závod pro nadšené cyklisty uspořádali profesionálové z North 

Bike Clubu ve spolupráci s MO Liberec - Vratislavice nad Nisou.                                                                                              
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V sobotu 17. září se zde uskutečnily první závody s názvem VAPARK OPEN 2022. I přes 

deštivé počasí dorazila početná skupinka závodníků. 

Desítky nadšených běžců se zúčastnily v neděli 18. září tradičního běhu nad vrcholky 

Vratislavic nad Nisou KAISER JOSEF 2022. Hlavní pětikilometrový závod odstartoval ve 

Sportovním areálu Na Rozcestí, vedl přes Mojžíšův pramen pod rozhlednu Císařský kámen. 

Závodilo se ve dvou věkových kategoriích a každý účastník získal dřevěnou medaili s motivem 

rozhledny.  

Úspěchy vratislavických sportovců 

Největší úspěchy v historii měli tanečníci Maestro – motion. Už v březnu vyrazili na svou 

první letošní soutěž CZECH DANCE TOUR. Děti hobby se svou choreografií Backstreet Girls 

vystoupily na soutěži úplně poprvé a hned získaly krásné zlaté medaile a postup na MČ. Naši 

junioři se svou choreografií Soldiers vyhráli bronzové medaile a také postoupili na MČ. 

Na mistrovství ČR se stali vicemistry a 2. vicemistry ČR. Díky těmto úspěchům byli 

nominováni na mistrovství světa World Dance Association v Budapešti, kde se naše nejmenší  

s choreografií Backstreet Girls staly mistryněmi světa a junioři tančili poprvé za hlavní 

věkovou kategorii a vyhráli neuvěřitelné 3. místo. 

Také aerobičky byly velmi úspěšné. Posbíraly několik medailí. Nejcennější zlaté získaly 

pětičlenné týmy nejmladších a nejstarších závodnic na dubnových závodech v Praze. 

 

Školství 

Mateřské školy Sídliště a Lísteček 

Děti z mateřských škol ve Vratislavicích nad Nisou kromě každodenního pestrého programu 

zažily i několik speciálních akcí. 

MŠ Sídliště absolvovala plavecký kurz v jabloneckém bazénu, navštívila Dům seniorů na 

Františkově, vyrazila na Ještěd a na zámek Sychrov. Krásný byl jejich masopustní rej. Průvod 

nápaditých masek prošel celou naší obcí. 

MŠ Lísteček v únoru odstartovala projekt „Sněhová vločka“, během prožitkového učení si 

děti užily spoustu legrace.                                                                                                                                                       

V průběhu dubna děti ze všech tříd MŠ Lísteček postupně navštívily knihovnu v IGI 

VRATISLAVICE. Dozvěděly se, kdo je pán na skleněné lupě před budovou, společně poznávaly 

místa z Vratislavic zobrazená na koberci zavěšeném v interiéru. Každý si pamatuje, že 

koberec je vysoký jako žirafa a široký jako slon.                                                                                                                                                      

V říjnu podnikly harmonizační výlet. Navštívily Dům přírody v Dolánkách u Turnova. Stalo se 

již tradicí, že Lístečkové školky dostaly milé pozvání vystoupit v Domově seniorů Vratislavice, 

aby dětským zpěvem potěšily místní obyvatele. 
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Základní škola Vratislavice nad Nisou 

To, že se pedagogové snaží připravit pestrý vzdělávací program pro žáky každý den, je 

samozřejmostí. Vyjmenuji ale některé akce mimořádné, organizačně náročné. 

Žáci prvních tříd se hned v týdnu od 10. - 14. ledna zúčastnili lyžařského kurzu. Každý den 

jezdili do Lučan nad Nisou.                                                                                                                                                     

O tom, jak je vesmír veliký, se mohli žáci 5. tříd přesvědčit v pátek 7. ledna v IQ Planetáriu, 

kde shlédli komentovaný program o sluneční soustavě.                                                                                                              

Od pravěku k pokémonům. Toto téma si žáci 3. B a 4. A užívali celých pět dní ve škole v 

přírodě v krásném prostředí Českého ráje v Roudném.                                                                                                        

Třídy 4. B a 4. C zavítaly společně na exkurzi do Polabského národopisného muzea v Přerově 

nad Labem. Zde si žáci mohli prohlédnout nejstarší český skanzen lidové architektury a 

způsob života venkovských lidí v době dávno minulé.                                                                                                                                                   

V pátek 13. června přivítali žáci 5. D milé hosty. Předškoláci z MŠ Lísteček Tanvaldská přišli na 

malinkou ochutnávku svého budoucího školního života. 

Druhostupňáci, žáci 9. A a 9. D se zúčastnili únikové hry s tématem film, kterou nabízí 

liberecký V-klub. Třídní kolektivy se musely popasovat s různými zapeklitými úkoly i rébusy, 

projevit svou kreativitu a velkou míru spolupráce.                                                                                                                                             

V zimním období žáci 8. ročníků vyrazili z deštivého Liberce do Harrachova. Penzion Tesla byl 

pro ně připraven a lyžařský kurz mohl začít.                                                                                                                         

Ve čtvrtek 3. února se třídy 9. B a 9. D vydaly do IQlanide vyzkoušet nové oddělení zaměřené 

na matematiku.                                                                                                                                                                   

Voda – co pro nás znamená a jak je důležitá? Tyto otázky se snažili zodpovědět žáci naší školy 

při badatelském projektovém dnu, kterým si připomněli důležitost vody na planetě v rámci 

celosvětových oslav Dne vody 2022.                                                                                                                    

V týdnu 16. - 20. května se žáci ze třídy 9. D vydali na turistický kurz do Jizerských hor. Za 

týden zdolali bezmála stovku kilometrů, zažili typické jizerskohorské počasí – mlhu, déšť i 

přívětivější sluníčko.                                                                                                                                                                

Konstruktéři z naší ZŠ vyrobili a naprogramovali své roboty a jeli změřit síly s žáky jiných škol 

z celé ČR na Fakultu elektrotechnickou ČVUT v Praze. V těžké konkurenci naše týmy Gang of 

light a Cihla skončily na krásném 9. místě a tým Zaploydi na 13. místě.                                                                              

Podeváté náš školní beachvolejbalový klub pořádal začátkem května beach kemp pro mládež 

a dospělé v Itálii, Bibione Pineda.                                                                                                      

Začátkem května vyrazila 8. A na třídenní sportovní kurz do Českého Dubu.                                                     

Ve středu 8. června se žáci 9. ročníků vydali na exkurzi do Prahy. Jedna parta objevovala 

krásy našeho hlavního města a plnila zadané úkoly. Druhá skupina navštívila Poslaneckou 

sněmovnu.  
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Krásnými akcemi zejména pro rodiče jsou školní koncerty. Na ten první se žáci dlouho 

připravovali. Výsledkem bylo, dle ohlasů publika, povedené představení, na němž se podílelo 

osm tříd, dramatický kroužek a školní kapela. Vyjádřeno v číslech: účast – odhadem 250 

rodičů a přátel školy, organizace – 16 dospělých a 12 žáků, zisk - 4566 Kč na podporu 

projektu Mary´s Meals.                                                                                                                            

Druhý – adventní proběhl v Kapli Vzkříšení.                                                                                                

Ve středu 21. prosince zazněla v kostele Nejsvětější Trojice v podání školního dramatického 

kroužku, školní kapely a sboru vánoční Pastýřská hra. Diváci byli nadšeni. Výtěžek 4 280 Kč 

byl věnován organizaci Mary´s Meals. 
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